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 Poštovane kolege poslanici i koleginice poslanice,  
 Počinjemo rad.  
 Primjenom elektronskog sistema za glasanje utvrđeno je da postoji kvorum potreban za početak 
sjednice jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika, pa otvaram Šestu sjednicu Drugog redovnog 
(jesenjeg) zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Podsjećam da sam sazvala Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložila sa jednom tačkom, 
saglasno Poslovniku Skupštine i dogovoru na Kolegijumu predsjednice Skupštine.  
 Prije nego što pređemo na utvrđivanje dnevnog reda, želim da vas obavijestim, da sam od Kluba 
poslanika Socijalističke narodne partije dobila sljedeće obavještenje:  
 Dana, 16. decembra 2022. godine u „Službenom listu Crne Gore" br. 140/22 objavljen je i danom 
objavljivanja stupio na snagu Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o Predsjedniku Crne Gore. 
Odredbama člana 7f navedenog zakona precizirano je da ukoliko predsjednik Crne Gore ne izvrši Ustavom 
propisanu obavezu predlaganja mandatara radi zaštite javnog interesa mandatarom će se smatrati 
kandidat koji ima podršku većine od ukupnog broja poslanika u Skupštini. Potpisi većine poslanika su 
dostavljeni predsjedniku Crne Gore koji je saopštio da neće predložiti mandatara. Inače, zbog kršenja 
Ustava od strane predsjednika u dosadašnjem postupku predlaganja mandatara, pokrenut je postupak 
pred Ustavnim sudom Crne Gore radi utvrđivanja da li je povrijedio Ustav. Iz navedenih razloga tražimo da 
Skupština Crne Gore konstatuje činjenicu da je predsjednik Crne Gore nakon izglasavanja nepovjerenja 
43. Vladi Crne Gore, 19. avgusta ove godine, i nakon stupanja na snagu Zakona o izmjenama i dopunama 
Zakona o Predsjedniku Crne Gore nije postupio u skladu sa Ustavom i zakonom, te da su se stekli uslovi 
da Skupština postupi u skladu sa ovim zakonom i da Miodrag Lekić bude mandatar za sastav nove vlade 
jer ima nespornu podršku 41 poslanika Skupštine Crne Gore.  
 Cijeneći navedeni dopis, uvažene kolege, poštovane koleginice i kolege, čuli ste sadržaj akta 
poslaničkog kluba i navedene nesporne činjenice, te saopštavam da Skupština Crne Gore konstatuje da 
predsjednik Crne Gore nakon izglasavanja nepovjerenja 43. Vladi Crne Gore niti nakon stupanja na snagu 
Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Predsjedniku Crne Gore nije predložio mandatara za sastav 
44. Vlade, odnosno saopštio je da ga neće predložiti. 
 Ovim su ispunjeni uslovi iz člana 7f Zakona o izmjenama i dopunama Zakona o Predsjedniku Crne 
Gore, te konstatujem da je Miodrag Lekić mandatar za sastav 44. Vlade Crne Gore sa potpisima podrške 
41 poslanika u Skupštini Crne Gore.   
 Čestitam, gospodinu Lekiću.  
 Nastavljamo dalje sa radom.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda.  
 Izvolite, gospodine Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (29.12.22 15:59:03) 
 
 Hvala, predsjednice Skupštine.  
 Drage koleginice i kolege,  
 Zahvaljujem na ovom potvrđenom povjerenju bilo je iskazano kroz više akata većine, a ovo nije više 
sam puta rekao neka moja personalna bitka i put ovo je zajednički, uspjećemo u svemu ovome ukoliko 
bude i dalje sve zajedničko.  
 Mi smo dobili danas pismo od predsjednika države. Ono ima i formu i sadržinu. Forma je, moramo 
reći, bila korektna u obraćanju, nije bilo onih terminologija malignog uticaja, hibridnih, ne znam, uticaja, 
jedna pristojna forma koju pozdravljamo i tako je danas i odgovoreno od kolege Mandića koji je dobio to 
pismo. Međutim, sadržina je ostala gdje sve razlikujemo, dakle, i dalje smatramo da je predsjednik prekršio 
Ustav. Istina, konstatovao je da postoji većina, većina koja je presudna u svim demokratijama 
parlamentarnim i ne samo parlamentarnim. Velika Britanija je promijenila tri vlade u kratkom roku, dakle, u 
hramu demokratije tako da je ovdje bilo jasno da je sve regularno. Predsjednik je imao danas, odnosno 
ovih dana, u proteklom periodu, dvije mogućnosti da na jedan način, koji bi nas kao državu učinio još 
ozbiljnijim, da predloži mandatara. Naime, imao je Ustav bez ovog zakona koji je vrlo jasan i opet je u ovom 
pismu navedeno da se nije u predviđenom roku odgovorilo. Nema tog roka Skupština tokom svog mandata 
koji traje i ima pravo da sastavlja vlade. Ovaj zakon je još više pomogao da se to realizuje tako da ostajemo 
u toj razlici da je prekršio Ustav i da je ovo bila odbrana.  
 Na kraju krajeva ugledni profesor prava Milan Popović, koji ima i reputaciju međunarodnog 
karaktera, smatra da je ovo bila odbrana Ustava. Znamo i za druge koji misle da nije. Uvažavamo i druga 
mišljenja, naravno ne mislimo na one apologetske ekipe koje su u to sve ušle da tumače kako odgovara 



vrhu prethodne vlasti. U tom smislu podsjećam da smo saopštili da izaberemo Ustavni sud i povlačimo 
zakon, bar za jedan period, da Ustavni sud odredi njegovu sudbinu. To je odbijeno. Prema tome, došli smo 
do situacije blokade zemlje, nemam iluzija da se radi o strategiji što gore za državu, za zemlju, to bolje za 
nas, za neke. Sada trenutno imamo tu situaciju da nemamo vladu, da nemamo Ustavni sud, da se ne može 
ostvariti prenos vlasti u Podgorici. Dakle, spolja gledano zemlja je blokirana. Takođe, spolja gledano Crna 
Gora izgleda kao da je pod opsadom. U kom smislu? Opkoljena je samom sobom. Mi smo kao država u 
iskušenju kredibiliteta da li možemo racionalno da se organizujemo ili ne možemo. Ovi potezi 
parlamentarne većine pokazuju da jesmo sposobni i da ćemo ovim putem nastaviti da doprinosimo 
deblokadi institucija u zemlji. 

 Taj put, pa i formiranje vlade se ne završava danas, on počinje na određeni način. Što hoću kažem, 
da, od dobijanja statusa mandatara do glasanja u Parlamentu postoji jedan period i taj period je 
predlaganja, sastavljanja vlade i on neće ići lako. Nije slučajno da dvije godine smo napravili određene 
eksperimente, neću da ulazim u taj bilans, znači vlada eksperata, evropska vlada kako je sama sebe 
nazvala. Ova neće imati neki bučan naslov. Ona će biti, znate kakva, ona će biti jednostavno crnogorska 
vlada jer je izabrana na izborima u Crnoj Gori i nju je izabrao Parlament Crne Gore. Tako da će biti. ukoliko 
se sastavi, ukoliko se dobije povjerenje, kad ovo govorim ne govorim iz nekog stanja defetističkog ili 
sumnje nego pokušavam iz političke kulture. Znači, bez najava velike budućnosti već jedan ozbiljan rad koji 
će biti test za kasnije za rad te vlade. U tom smislu, pozivam sve kolege da budemo na visini zadatka i da 
nađemo mjeru, ozbiljnost, to prije svega, upućujem sebi, da budem na visini zadatka, pokušaću da budem, 
tako da ću pokazati dosta strpljenja i truda da nađemo mjeru između legitimno stranačkih interesa i opšteg 
cilja koji bi trebao da je ispred tih prethodnih uglova koji su mogući.  

Odmah da kažem znači uz strpljenje, a da najavim i sljedeće ukoliko ne bude toga, a pravićemo 
evidenciju vrlo preciznu svih odnosa prema tom procesu, nije isključeno da, znači teorijski gledano i da 
vlada ne dobije povjerenje da neko ne bude zadovoljan, ali nije isključeno da i ja odustanem ako bude 
projekcija, trgovina koje su se dešavale, koje su bile prevršile svaku mjeru. Ipak, vjerujem da mi nijesmo 
trgovačko društvo 41, makar na to ličili, a nikad nismo ličili toliko koliko je trgovine bilo 30 godina.  
 Dakle, saopštavam da nam predstoji obziljan rad i da pokušamo da dođemo do konsenzusa i u tom 
smislu, evo vjerovatno neću dati baš zabavne novogodišnje praznike, ali ne žalim, sigurno ću i tom prilikom 
i budem li predsjednik Vlade da se neću štedjeti da ovo snage što imam, što mi je ostalo da neću štedjeti 
da ću dati sve od sebe da uradimo ono što smo trebali da uradimo prije dvije godine. Na bazi iskustava 
imamo izgleda da ne samo ozbiljno radimo zaustavimo blokadu zemlje već da se otvori i politički proces 
koji je tako neophodan. Znači, dijalog o raznim pitanjima i datumu izbora naravno da sve to što je stvar 
zajedničkog spektra političkog djelovanja. U tom smislu, iskazujem i u ovoj fazi pruženu ruku prema 
opoziciji ako budu imali primjedbi, ako budu imali sugestija, korisnih sugestija, očekujem ih, naravno da će 
biti dostojno tretirane.  
 Predsjednice, izvinite na dužini ovog izlaganja, smatrao sam ovom prilikom da prenesem kako 
zamišljam ovaj dalji nastavak procesa koji je u zajedničkom interesu i koji je u interesu zemlje. Hvala.  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (29.12.22 16:07:16) 
 
 Zahvaljujem, uvaženom gospodinu Lekiću.  
 Svakako su vanredne okolnosti tako da je i zasluživalo dodatno vrijeme.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda.  
 Predlog dnevnog reda imate u sazivu.  
 Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini.  
 Glasala su 43 poslanika, 43 glasa za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je 
za sjednicu usvojen sjledeći dnevni red: Predlog zakona o potvrđivanju Sektorskog sporazuma između 
Vlade Crne Gore i Evropske komisije kojim se utvrđuju pravila za upravljanje i sprovođenje finansijske 
podrške Uniji Crnoj Gori u okviru Instrumenta pretpristupne podrške za oblast politike "Poljoprivreda i 
ruralni razvoj (IPARD III). 
 Prelazimo na dnevni red. Prelazimo na Predlog zakona o potvrđivanju Sektorskog sporazuma 
između Vlade Crne Gore i Evropske komisije kojim se utvrđuju pravila za upravljanje i sprovođenje 
finansijske podrške Unije Crnoj Gori u okviru Instrumenta pretpristupne podrške za oblast politike 
„Poljoprivreda i ruralni razvoj“ (IPARD III). 
 Ovlašćeni predstavnici Vlade su Vladimir Joković potpredsjednik Vlade za ekonomski sistem i 
ministar poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede i Andrijana Rakočević generalna direktorica Direktorata za 
ruralni razvoj. Danas je sa nam i Miroslav Cimbaljević generalni direktor Direktorata za poljoprivredu. Ovom 
prilikom pozdravljam uvažene goste. Izvjestioci odbra su Dragan Vukić Zakonodavnog odbora i Milun 



Zogović Odbora za međunarodne odnose i iseljenike. Otvaram pretres, da li predstavnik Vlade, 
predstavnica Vlade želi dati dopunsko obrazloženje?  
 Izvolite, gospođa Rakočević, ukoliko želite. Nema potrebe. Zahvaljujem.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Shvatam da ne.  
 Da li neko od poslanika želi da učestvuje u raspravi? Takođe ne. 
 Pretpostavljam i da predstavnica Vlade neće koristiti pravo na završnu riječ? Zahvaljujem. 
 Konstatujem da je pretres završen i prelazimo na izjašnjavanje. Odlučuje se većinom glasova 
prisutnih poslanika. 
 Zakonodavni odbor je odlučio da predloži Skupštini da utvrdi postojanje razloga da ovaj zakon stupi 
na snagu danom objavljivanja u „Službenom listu Crne Gore“. Razlozi za predloženu odluku uslovljeni su 
razlozima hitnosti, odnosno potrebnom da se u najkraćem roku implementiraju predložene odredbe.  
 Stavljam na glasanje postojanje razloga da ovaj zakon stupi na snagu danom objavljivanja u 
„Službenom listu Crne Gore“. Izvolite, glasajte. 
 Glasala su 43 poslanika, 43 glasa za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je 
Skupština utvrdila postojanje razloga da ovaj zakon stupi na snagu danom objavljivanja u „Službenom listu 
Crne Gore“.  
 Stavljam na glasnje Predlog zakona u cjelini. 
 Glasala su 42 poslanika, 42 glasa za, bez glasova protiv i bez uzdržanih glasova. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog zakona o potvrđivanju Sektorskog sporazuma između Vlade Crne Gore i 
Evropske komisije kojim se utvrđuju pravila za upravljanje i sprovođenje finansijske podrške Unije Crnoj 
Gori u okviru Instrumenta pretpristupne podrške za oblast politike „Poljoprivreda i ruralni razvoj“ (IPARD III). 
 Ovim je Šesta sjednica Drugog redovnog (jesenjeg) zasijedanja u 2022.godini završena.  
 Poštovane kolege, treba nam dva minuta pauze samo zbog sistema, kako bismo prešli na Petu 
sjednicu. 
 


